
Forsvars-, Samfundssikkerheds- og Beredskabsudvalget

Til: Forsvarsministeren
Ministeren for samfundssikkerhed og beredskab

Dato: 20. december 2024

Udvalget udbeder sig ministrenes besvarelse af følgende spørgsmål:

FOU alm. del

Spørgsmål 78
Vil ministrene redegøre for status for anskaffelse af de flerformålsskibe - nu betegnet 
patruljeskibe - som forsvarsforligskredsen besluttede i 2018, skulle anskaffes til afløsning 
af de udtjente miljøskibe, og som skulle anskaffes, så de kunne tælle med i opgørelsen af 
Danmarks forsvarsudgifter og bidrage til opfyldelsen af 2 pct. målsætningen samt udbudt 
inden for EUF Traktatens artikel 346’s bestemmelser? Vil ministrene herunder – med en 
tidslinje - redegøre for det hidtidige forløb for anskaffelsen af patruljeskibe, hvad projektet 
foreløbig har kostet, hvornår den nye fartøjskapacitet forventes at være operativ, så de 
kan afløse de udtjente miljøskibe og oplyse, hvad prisen på patruljeskibene forventes at 
blive?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bjarne Laustsen (S).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Bjarne.Laustsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Jarlov
formand
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